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לעילוי נשמת סמל אחיה דסקל הי"ד, 
נפל בגבורה בקרב בשג'עיא 

חז"ל תיקנו לברך בחנוכה ובפורים "שעשה ניסים לאבותינו בימים ההם בזמן הזה". שואל רבי
צדוק מלובלין, מדוע לא תיקנו חז"ל לברך ברכה זו גם בחג הפסח, בו גם התרחשו ניסים מופלאים
לאבותינו. בתשובתו הוא פותח לנו צוהר להבנת מהותם של הניסים ולהבנת האחריות המוטלת

על כל אחד מישראל. 
הניסים הם התגלות של הנהגה אלוקית יותר עמוקה ופנימית מההנהגה האלוקית של השגרה
והיום יום. בהופעת הנס מתגלה במציאות סדר חיים שבמהותו הוא שייך למציאות עתידית, והוא

פורץ ומתגלה במציאות הקבועה שלנו ומרומם אותה. 
הניסים יכולים להופיע ולהתגלות במציאות בשני אופנים. באופן האחד הנס מופיע ומשדד את
מערכות הטבע, כגון 10 מכות מצרים וקריעת ים סוף. ההנהגה האלוקית מקדמת את יציאת עם
ישראל ממצרים על ידי שבירת חוקי הטבע הקבועים. בדרך זו עם ישראל עצמו לא שותף לתהליך

הגאולה אלא הוא כתינוק הנישא על ידי אימו. 
באופן השני של הופעת הניסים, הנס לא שובר את חוקי הטבע אלא מופיע דרכם. בחנוכה
המכבים לא ניצחו את היוונים על ידי אבנים שירדו מן השמים או על ידי פתיחה של האדמה את
פיה מתחת לרגלי היוונים, אלא במלחמה צבאית. כשמנתחים קרבות ומלחמות מתבססים על 3
מרכיבים מרכזיים; סד"כ (מס' חיילים), אמל"ח (איכות וכמות של נשק) וטופוגרפיה. לפי

המרכיבים הללו ניתן להבין מדוע צבא מסוים ניצח צבא אחר.  
כשמנתחים את קרבות המכבים ביוונים לאור המרכיבים הנ"ל, תוצאת הניצחון של המכבים לא
ברורה. הנחיתות העצומה בסד"כ ובאמל"ח של המכבים ביחס ליוונים לא יכולה מבחינה
רציונאלית להביא אותם לניצחון, אפילו אם נוסיף לכך את מרכיב הטופוגרפיה וגורם ההפתעה.
הדבר שהביא את המכבים לניצחון על היוונים היה הנס. כלומר, ההנהגה האלוקית הניסית הופיעה
באמצעות החכמה הצבאית, תעצומות הנפש והרוח והגבורה הפיסית של המכבים. כך הוכרעה
מלכות יוון. זהו בעצם הנס המרכזי של חנוכה, ואילו נס פך השמן בא ללמד שהמהלך הצבאי

הטבעי, לכאורה, היה במהותו אלוקי וניסי.

לפני מספר שעות התבשרנו בבשורה המרה על נפילתו בגבורה של
סמל אחיה דסקל הי"ד, לוחם חטיבת גולני, בן לעמוס ושלומית

היקרים. יהיו הדברים לעילוי נשמתו. 

הרב ערן טננבאום

גבורת המכבים – בימים ההם ובזמן הזה 

המשך  בעמוד הבא



אומר רבי צדוק מלובלין שבברכת "שעשה ניסים לאבותינו בימים ההם בזמן הזה", אנו
בעצם מבקשים מהקב"ה שיעשה לנו ניסים בזמן הזה, בדומה לניסים שעשה לנו בימים
ההם. מבאר רבי צדוק שנכון לבקש רק על ניסים מהאופן השני בו הנס מופיע דרך
הטבע, באמצעות עם ישראל, ללא שבירה ושידוד מערכות. כך גם מוכח מהגמרא
במסכת שבת (דף נג ע"ב) המספרת על אדם שלאחר שאשתו נפטרה ל"ע הוא לא הצליח
להאכיל את ילדיו הקטנים, וה' עשה לו נס שגופו השתנה והוא הניק אותם. מצד אחד
הוא בוודאי היה אדם קדוש כי אחרת ה' לא היה עושה לו נס, אך מצד שני הגמרא
מתייחסת אליו בביקורת על כך שהיה צריך לשנות בשבילו סדרי מעשה בראשית. גם
דברי חז"ל שמשבחים את דוד המלך - שנלחם נגד אויביו ואמר "ארדוף אויביי ואשיגם
ולא אשוב עד כלותם" – על פני חזקיה המלך – שבמלחמתו מול אשור אמר "אני ישן על
מיטתי ואתה עושה", ומלאך ה' כילה את צבא אשור – מדגישים את העיקרון החשוב
הנ"ל. לכן, אומר רבי צדוק, לא מברכים בחג הפסח "שעשה ניסים לאבותינו בימים ההם

בזמן הזה".
המכבים שמסרו נפשם למען תורת ישראל זכו שהנס יופיע דרכם ומתוך כך גם זכו לכונן
את מלכות ישראל בארץ ישראל ולחדש אותה לראשונה בתקופת בית שני. על כך אמרו
חז"ל "עתידה בת קול להיות מפוצצת בראש ההרים ואומרת מי שפעל עם א-ל יבוא

וייטול שכרו", שנזכה להיות שותפים ברוח ובמעשה לגאולת עם ישראל בארצו.

 בנפילת בנם של עמוס ושלומית 
החייל האמיץ, גיבור ישראל, 

שנלחם בקרבות  “חרבות ברזל”

 אחיה דסקל 

ברוך דיין האמת

ההלוויה תתקיים, היום, יום חמישי
ב’ בטבת (14.12.2023) 

בשעה 14:30 
בבית העלמין הצבאי חיפה

“המקום ינחם אתכם בתוך שאר אבלי ציון וירושלים ולא תוסיפו לדאבה עוד"

הי”ד סמל

זמני תפילה בבית האבל:
שחרית: 7:00
מנחה:16:20
ערבית:17:00

ניחום אבלים:
רח’ דולצ’ין 3 חיפה

שעות ניחום:
8:00-13:00
15:00-22:00

מרכז תרבות דתי לנוער וכל קהילת נו”ש 
המומים וכואבים  

גבורת המכבים – בימים ההם ובזמן הזה 

המשך מעמוד  קודם



שעת סיפור



ברכות ואיחולים

אירוסין – "וארשתיך לי לעולם...וארשתיך לי באמונה" (הושע ב')
למשפ' דבורה ודוד אביקם לאירוסי הנכדה רבקה עם שילה נצר

לגב' עדית הירשפלד לאירוסי הנינה רבקה

נישואים -"קול ששון וקול שמחה קול חתן וקול כלה" (ירמיהו ל"ג י"א)

למשפ' יהודית ועמיחי שוורץ לנישואי הבת שיר
למשפ' רינה ואיסר זלצמן לנישואי הנכדה שיר

למשפ' יפה ומשה שרון לנישואי הבן חמי
 לגב' עדית הירשפלד לנישואי הנינה - חנה הר- שפר

לצביקה וציפי הר שפר לנישואי הנכדה.
למשפ' רחל ובני שינמן לנישואי הבת יעל

למשפ' רבקה ויצחק שינמן לנישואי הנכדה יעל
למשפ' חני ודני פרידמן לנישואי הבת עם ישראל

לשיר שוורץ ואלקנה מזל טוב לנישואיכם

ילדים – "בניך כשתילי זיתים סביב שולחנך" (תהילים)

למשפ' תהילה ואיתמר חמו להולדת הבת
למשפ' איילת ודביר שכטר להולדת הבת

לנכדים ונינים – "וראה בנים לבניך" (תהילים) 

למשפ' דפנה ואברהם הלוי להולדת הנכד
למשפ' אסתי ובצלאל אליאב להולדת הנכד

למשפ' ציפי וגרשון האס גרין להולדת הנכד
לגב' בטר להולדת הנין

אבלים – "המקום ינחם אתכם בתוך שאר אבלי ציון וירושלים ולא תוסיפו לדאבה עוד"

לשלומי, חיה ורננה פיירברגר במות האב צפריר ז"ל 
ליצחק דינור במות האח צפריר ז"ל

לדן, דפנה והבנות במות גאולה גיל עמי ז”ל.
לשלומית ועמוס וכל בני המשפחה המורחבת בנפילת בנם, החייל האמיץ,סמל אחיה

דסקל הי”ד שנלחם בעוז ובגבורה על הגנת העם והמולדת.



וכי מה המאורע הגדול והכואב שארע בעשרה בטבת ? וכי מהו השבר
הלאומי/עולמי שראוי לקבוע עליו תענית ותפילות מיוחדות??

בבדיקה מעמיקה מתגלה לעיננו לכאורה ארוע זוטר "קטנצ'יק" בו
נבוכדנצר מלך בבל הטיל מצור על ירושליים ומסביב לחומותיה

למשך שנה וחצי.
על פניו ארוע ללא חטופים ללא הרוגים ללא הרס מבנים, הכל עומד
על תילו החיים ממשיכים די בשגרה או מקסימום בתצורה של ימי קרב

נסבלים.
לאור זאת צפה ועולה השאלה האם על כך יש להכריז על תענית
ולצבוע יום זה באמירה של תענית לזכר חורבן בית המקדש שיקרה
מאוחר הרבה יותר וכי על כל ארוע של מלך ושר שניסה תוכנית
אסטרטגית כזו או אחרת יקבע יום אבל בלוח השנה העברי... והרי אין
לך יום במעגל השנה שלא תכננו לעשות תחבולה ,פוגרום, טבח
,פיתרון סופי כנגד העם היהודי ובכל זאת אין ציון לכך ובטח לא

באופן של תענית הגוף והנפש.
אולם באו חז"ל ואמרו : עצור!

הדברים הגדולים והקשים , חורבן הרס ושמד אינם מתחילים ביום
אחד , חורבן בית המקדש ,בית האלוקים ,מקום השכינה והתפילה

,בית ה' אשר רלבנטי ויקרא לכל העמים לא קרה ביום אחד .
לא ביום אחד בתשעה באב נחרב בית המקדש ,לא בשבעה עשר

בתמוז החל השבר והמשבר.
הכל התחיל בשאננות ובשגרה של עשרה בטבת , מחד עצם
ההתעלמות של עם ישראל מכך שמעזים וצרים על ירושליים עיר
הקודש זהו כבר תחילתו של שבר ואסון. ההתנהלות לאור המצור
והנראות של נבוכדנצר וצבאו בשערי ירושליים ולשדר כאילו "עסקים

כרגיל" היא עצמה ראויה לגינוי ואף יותר מזה לצום וחשבון נפש.

עשרה בטבת יום צום יום בו מוסיפים בתפילה
אמירת סליחות, יום תענית בו גם מוציאים ספר

תורה וקוראים "ויחל משה את פני ה' אלוקיו
ויאמר למה יחרה אפך בעמך.."

לכאורה אתמהה !!

עשרה בטבת
הרב אהרון פינקלשטיין- מנהל מכון אייבשיץ ללימודי וזכרון השואה



מאידך בית המקדש הינו מקום שלכל העמים יכלה להיות נגיעה בו
..שהרי הינו מקום תפילה בקשה תקווה שלום ומי הוא זה ומי היא זו
כבן אנוש שאין לו/לה צורך לבקש ולהתפלל על פרנסה בריאות

הצלחה ועוד.
וכפי שאמרו חז"ל שאם היו יודעים אומות העולם את חשיבות בית

המקדש עבורם ,ליגיונות ליגיונות של שומרים היו מפקידים עליו.
והנה להיפך במו ידיהם הם צרים על ירושליים ומתוך מטרה לשלוח יד
בהיכל קודש הקודשים. גם דבר זה אומר דרשני ויש לזעוק על כך

ולהעצים זאת בתענית.
אם נאמר שהכל בגלל מסמר קטן הרי שבכך תמצתנו את עשרה בטבת

,חורבן גדול שהחל בדבר קטן שטפח והפך למחזה אימים.
לאור זאת קבעה הרבנות הראשית את עשרה בטבת כיום הקדיש
הכללי לאותם נרצחי השואה שלא נודע יום ותאריך קבורתם. ראשית
כדי לחבר בין שבר מלפני אלפי שנים לשבר העצום מלפני כשמונים

שנים.
אותם ימי מצור ומצוק זהים אותן חומות אימתניות ונוראיות אותן

גדרות תיל שכולאות את יושביהן בגיטו ובמחנות השמדה .
שנית לרמז ואף לומר בקול רם הפיתרון הסופי לא החל רק באושוויץ
גם לא בועידת ואנזה , גם לא.... השנאה וההדרדרות החלה עוד קודם
לכן בהתעלמות האנושות מדברים קטנים שכוונו כלפי היהודים,
היריקה ברחוב ,מגיני הדוד על החנויות, הדרת היהודים מהמסחר
מהאקדמיה מהחברה ועוד "דברים קטנים-זוטות" שמכאן ועד

למשרפות והקרימטוריום הדרך כבר תסלל .
המדרון החלקלק מתחיל כבר מהירידה לשוליים והמחשבה השגויה

וההזויה שזה בסדר ואתה בנתיב הנכון

עשרה בטבת
הרב אהרון פינקלשטיין

המשך מדף קודם



לקראת השלושים לפטירתה של גאולה גיל עמי, חברת קהילה נו"ש, 
דברי פרידה שנכתבו על ידי נעמה קינן לוי, בימאית תיאטרון קהילתי

נשי. בזכות היוזמה של גאולה, התיאטרון הוקם בנו"ש, 
ועד לימיה האחרונים, דאגה להמשכיות התיאטרון והעלאת הפקות

נוספת. 

גאולי,
ביום שהחזרת נשמתך, 

חזרתי הביתה מההלוויה, עצובה ומכונסת. 
יום שישי, הכנות לשבת בעיצומן. 

גשם זלעפות בחוץ, ודמעות זולגות בין התבשילים החמים.
התיישבתי ופתחתי את הווטסאפ לקרא את כל ההודעות ששלחנו אחת

לשנייה  מרגע היכרותנו.
מיליון הודעות!! הכל מהכל!

צחוקים, רצינות, תובנות, קביעות של פ.ע (פגישות עבודה)
מיליון אימוג'ים של אהבה, וגם ויכוחים רבים ועמוקים על הדמויות,

על מזן סצנה, על הטקסט,
כמה השקעת בכל פרט ופרט! 

אכפתיות, אחריות, ראש גדול- כל זאת מאפיין את אישיותך
המיוחדת. 

בהלוויה, מישהי ספרה לי שגם ממיטת חוליךדאגת לתיאטרון,
ידעת שאני מחפשת שחקניות להפקה חדשה,

הטריד אותך שהתיאטרון עלול להסגר.

בזכותך, התיאטרון הנשי הזה נוצר, את הרוח החיה מאחורי הפרוייקט
החשוב הזה,בע"ה אנחנו נמשיך לצור, לשחק, לעלות הפקות נשיות,

אני יודעת כמה היצירה הייתה בנפשך.
ראינו את התיאטרון כשליחות וכך זה ימשיך, בע"ה. 

דברי פרידה שנכתבו ע”י נעמה קינן לוי 
בימאית תיאטרון קהילתי נשי. 



עברת מסע ארוך בחיים. ועל אף כל הקשיים, הצלחת למצא איזון, 
את המקום המלא שלך בחיים,באמונה בקב"ה,בעשייה ברוכה בקהילה,

בעניין ועומק אינטלקטואלי,בתיאטרון ששחקת ונהנית, ביצירות אמנות
שציירת באהבה האינסופית שלך לנכדות. 

בהפקה הראשונה ("עת לספר")
היית בשיא תפארתך:

בין החזרות הרבות, דאגת לשאר השחקניות, אם בכיבוד מפנק, אם במילה
טובה ואם בלו"ז מדויק ובדיקה שלך מול כל אנשי ההפקה מסביב.

התפעלתי ממך, כולנו הערצנו אותך. 

לקראת ההפקה האחרונה ("משולש ישר רגשית") לא הרגשת טוב. 
כבר עזבת את ביתך, התגוררת ב"בית דינה".

ואני הבטחתי לך שלא משנה מה יהיה, את עולה על הבמה! 
תכננו תוכנית מהפכנית, של חזרות פרטניות ב"בית דינה"!

הקמנו במה קטנה בחדר צדדי,
וצללנו למספר שעות לתוך העולם הקסום של התיאטרון. 

כמובן שהיה לך על מה להגיד על כל רפליקה וקיו, 
בסופו של דבר עלית על הבמה האמיתית בפסטיבל תיאטרון קהילתי ו"גנבת

את ההצגה". 
לא מעט מנשות הקהל חשבו שהתפרצת להצגה, היות והדמות שבניתי לך

ישבה רוב הזמן בקהל וברגע מסוים אכן "התערבה" בהצגה. 
זה היה הרבה מעבר לגימיק דרמטי, זה היה מונולוג חזק ואת שחקת נפלא.

שמענו מחיאות כפיים סוערות, הייתי צריכה לעצור את מה שחשתי בליבי,
ולהמשיך להיות "על" ההצגה לצד איש הסאונד והתאורן. 

כל השחקניות ואני היינו גאות בך, ואת היית בעננים!!
באותו לילה, שלחנו הודעות אחת לשנייה עד לפנות בוקר, 

משום שלא הצלחנו להירדם מרוב התרגשות ושמחה.
העברת לי הודעה שמישהי כתבה לך שהיית מסמר הערב! 

גאולי, את היית כוכבת בכל מקום,
הרבה מעבר לבמה,

אישיות מיוחדת חזקה, עם זאת נפש עדינה בעלת רגישות אין קץ.

דברי פרידה שנכתבו ע”י נעמה קינן לוי, 
בימאית תיאטרון קהילתי נשי. 

המשך מדף קודם



ההצגה עלתה כאמור בחול המועד סוכות, ותוך מספר ימים, חיי כולנו השתנו. 
מתאים לך לעזוב את העולם הזה בעת מלחמה, כשאנו זועקים לקב"ה שיושיע אותנו

את בטוח עומלת ועומדת על שלך למען עם ישראל!! 
את עושה הכל למען עם ישראל!! 

בימים האחרונים לפני לכתך, שולחת לי דברי חיזוק,
בעיקר סרטונים של הרב לונדין,את חזקת אותי! 

זכיתי להיות הבימאית שלך,
אולם את היית הרבה מעבר לשחקנית עבורי. 

היינו חברות: מפטפטות מתייעצות צוחקות בוכות. 
הבנו אחת את השנייה. 

 
מעט זמן לאחר שהכרנו, קראתי לך גאולי

ולאט לאט שאר השחקניות גם קראו לך כך. 
תודה לך, גאולי,

על מה שהיית בשבילנו,
על מי שהיית בשבילי

תודה על הזכות להיות חלק בחיים של
אני מתגעגעת אלייך,

נעמה

דברי פרידה שנכתבו ע”י נעמה קינן לוי, 
בימאית תיאטרון קהילתי נשי. 

נשות הקהילה-הודעה חשובה!
אנו מחפשות 3 שחקניות 

להפקה חדשה של התיאטרון הקהילתי הנשי
(אין צורך בניסיון קודם)

המפגשים מתקיימים בימי ראשון 
בשעות 18-20

לפרטים 
נעמה 0522822969

תודה, השחקניות ונעמה

המשך מדף קודם



ראש חודש טבת, 
נר שישי של חנוכה תשפ"ד. 

רון פכטר

סובב לו לוח השנה העברי באופן כזה שדרך קבע חל בו במהלכו של חג החנוכה, ראש חודש טבת.

חג החנוכה, חג האורים הוא, כפי שכבר כינהו יוסף בן מתתיהו בספריו, 
חג של אור, 
של תקוה, 

של תקומה, 
של נצחון, 

וחז"ל אף הוסיפו בו חג של נס, נס פך השמן.

והנה חודש טבת, הינו לכאורה היפוכו הגמור של חג החנוכה.

בנוסף להיותו של טבת, חודש נטול חגים, חודש שגרתי, אפור ומשמים בעיצומו של החורף ובעיצומה של
תקופה שבה שעות החושך מרובות הן על שעות האור, 

הרי שאף צום נקבע בו, צום העשירי, וכשנזכר אדם בחודש טבת, מיד מתחבר לו הדבר לצום עשרה טבת.

אלא שלא זו בלבד.

באו חז"ל במגילת תענית והקדימו לעשרה בטבת עוד שני ימי אבל הראויים לדידם לציון בזכרון ההיסטורי
והדתי של עם ישראל.

יום ח' בטבת הינו יום שבו נשלם תרגום השבעים לתורה, שתרגמוה חכמי ישראל ליוונית וחושך בא לעולם
שלושה ימים.

ט' טבת הינו על פי המסורת, יום פטירתם של שני מנהיגי שיבת ציון, עזרא ונחמיה, 
ולפיכך הינו יום המיועד לצדיקים לצום בו.

נמצאו שלושה ימים רצופים של צער, זכרון וצום בחודש טבת, שהמפורסם שבהם הוא כמובן יום עשרה בטבת,
יום בו החל המצור הבבלי על ירושלים, שבסופו נחרב בית המקדש.

תחילתו של חודש טבת הינה בחנוכה, בנר השישי של חנוכה, כשסופו של חג נראה כבר קרוב יותר מתחילתו.

ואין לך ניגוד גדול מזה.

בא טבת ודוחה את כסלו.

בא חודש של חושך וצום ומתפרץ לחודש של אור ושמחה, כאומר הנה באתי, הנני, 
דוקא כאן 

דוקא עכשיו.

ללמדנו בא, שהאור והחושך ירדו יחדיו כרוכים לעולם.



ראש חודש טבת, 
נר שישי של חנוכה תשפ"ד. 

רון פכטר

ואף כי אומנם הפרידם האל בבריאה והבדילם האחד מהשני, הרי שעדיין קיימים הם שניהם ונוכחים במלוא
עוצמתם.

האור והחושך, 
הטוב והרע, 

השמחה והעצב, 
הצהלה והאנחה, 

האושר והיגון,

רודפים הם האחד את השני, מתקוטטים, 
רבים, 

מתנגחים ומתנצחים ידו של מי תגבר.

ועל דרך הדרש, כבר גילה הקב"ה סוד זה לרבקה האם, 
באמור לה:

"וּשְׁניֵ לאְֻמִּים מִמֵּעַיךְִ יפִָּרֵדוּ 
וּלאְםֹ מִלאְםֹ יאֱֶמָץ ורְַב יעֲַבדֹ צָעִיר"

לאְומּי החושך והאור, לאְומּי הרב והצעיר, כשאיננו יודעים 
מי הוא הרַב 

ומי הוא הצָעִיר, 
מי יעֲַבדֹ את מי,

ומי יאֱֶמָץ על מי. 

נמצאו שניהם עוקבים האחד את השני, ידָוֹ של זה אחֶֹזֶת בַּעֲקֵבו של זה, כשהמציאות מאפשרת 
פעמים עֵת לזה ופעמים עֵת לזה.

והנה דוקא בחג החנוכה, חג השחרור מעולן של גזירות יוון, חג שחרורו של בית המקדש וטהרתו, דוקא במהלך
החג השמח הזה, אנחנו מציינים את ראש חודש טבת, 

החודש שיבשר לנו על תחילת חורבנו של אותו בית ממש.

בחג שחרור הבית וטיהורו, ניטע גם חודש תחילת חורבנו.

זהו החודש שיותר מכל שאר החודשים מסמל לכאורה, את התגברותו של החושך על האור, 
עד שיבוא החודש שלאחריו, חודש שבט, שיבשר בשורות טובות ויפיח תקוה מחודשת לצמיחה ולהתחלה

חדשה.

וכך בכל תקופה של אור, טמונה לה נקודת החושך, שתעכירו ותקדיר את פניו, ממש כשם שבכל תקופה של
חושך, טמונה לה נקודת האור שתלך ותתעצם עד שתאירו, תפזרו ותפוגגו.

זהו ראש חודש טבת החל בנר השישי של חנוכה.



ראש חודש טבת, 
נר שישי של חנוכה תשפ"ד. 

רון פכטר

והְִנּהֵ אֲנחְַנוּ בעיצומו של חג החנוכה תשפ"ד, מְאַלּמְִים אֲלמִֻּים בשּׂדֶה האוֹר, מלקטים נקודה של אוֹר ועוד נקודה של
אוֹר, הולכים ומוסיפים אוֹר בכדי לגרש את החושך, מעצימים את הטוב שנלחם ברע, 

לנצחו ולמגרו, להשמידו ולחסלו,
דוקא היום בראש חודש טבת, זמן כפרה לכל תולדותם, התבשרנו על נפילתם אתמול בקרב של עשרה לוחמים, 

גיבורי ישראל, 
מגיני ארצם ועמם.

קצינים וחוגרים, מפקדים וחיילים אשר חירפו נפשם למות על הגנת העם והארץ.
בא החושך והרים את ראשו, בא החושך והסתיר את האור, בא החושך וגבר עמלק, בחג החנוכה, בראש חודש טבת

תשפ"ד.

ואף אם כבד ליבנו, ואף כי כבדו ידינו, אנו אין לנו אלא להמשיך ולחזק, לחזק ולהתחזק, 
לתמוך את ידי העם, את ידי הלוחמים,

את ידי המשפחות, לתמוך בידיהם מִזֶּה וּמִזֶּה, לתמוך בידיו של עמנו שיהיו ידָָיו אֱמוּנהָ ונחישות להמשיך ולהתגבר,
להמשיך ולנצח.

ואף עתה בחושך כי רב וכי גבר, נשתדל לזכור ולהזכיר, 
גם אם קשה עד מאוד הדבר, 

כי גלגל חוזר הוא בעולם ועוד יקום האור למגר ולסלק את החושך ועוד יאֱֶמָץ ממנו.

ואַף אם תֵּקַע כַּף ירֶֶךְ עמנו בְּהֵאָבְקוֹ עִמּוֹ, בְּהֵאָבְקוֹ עם החושך, עם הרוע, 
עם השטניות,

ואף כִּי יארך המאבק עַד עֲלוֹת הַשָּׁחַר, סופו של השחר להגיע ואז יקויים בנו הכתוב כִּי שָׂרִיתָ עִם אֱלהִֹים ועְִם אֲנשִָׁים
ותַּוּכָל.

ואת החללים שבתוכנו, את הקורבנות קדושי עליון שמביאים את לבנו להיות חלל בקרבנו, נשתדל למלא בטוב ובנעלה,
באור ובחסד, עד היכן שידינו מגעת.

עד שיבוא פסוק האור וההבטחה הגדולה:

"לאֹ ירֵָעוּ ולְאֹ ישְַׁחִיתוּ בְּכָל הַר קָדְשִׁי 
כִּי מָלאְָה הָאָרֶץ דֵּעָה אֶת ה'..."

וידחה מפניו 
ויתגבר עליו, 

יסלקו מן העולם 
ולנצח יבטל את הפסוק:

" כִּי מָלאְָה הָאָרֶץ חָמָס..."

ומן השמים ינוחם עם ישראל.

אמן ואמן!

לזכרו של החייל אחיה דסקל,
בן שכונת נוה שאנן, 

שנפל אתמול בקרבות בעזה, 
ולזכרם של כל הנופלים, חללי צה"ל, 

 ה' יקום דמם !!!



השבוע הכרזנו על ראש חודש טבת. חודש זה  חל תמיד באמצע חג החנוכה וכידוע
הראש של החודש הוא השורש הרוחני לכל החודש. האות הראשונה של השם טבת
היא האות ט’ והפעם הראשונה שהאות ט’ מופיעה בתורה זה במילה ‘טוב’, “ויַּרְַא
אֱלקִֹים אֶת הָאוֹר כִּי טוֹב” (בראשית א’ ד’). מכאן למדו חכמים שהאור מייצג את
הטוב. בחג החנוכה מתגלה האור הגנוז, אותו אור שנאמר עליו “כִּי טוֹב”, האור של
גמר התיקון שעתיד להתגלות שוב בכל המציאות. תחילתו של חודש טבת בגילוי
האור הגנוז בנרות החנוכה מכינה אותנו לחודש שעל פי חכמים הוא אחד משלושת
חודשים הקשים ביותר במהלך השנה. בפרשת ‘שמות’ כתוב, “ותֵַּלדֶ בֵּן, ותֵַּרֶא אתֹוֹ כִּי
טוֹב הוּא, ותִַּצְפְּנהֵוּ שְׁלשָֹׁה ירְָחִ“ותֵַּלדֶ בֵּן, ותֵַּרֶא אתֹוֹ כִּי טוֹב הוּא, ותִַּצְפְּנהֵוּ שְׁלשָֹׁה
ירְָחִים” (שמות ב’ ב’). שלושת הירחים הם: תמוז אב וטבת, שבהם מוצפנת השכינה
ובתקופתם יש כוח של דין בעולם. כמו שכתוב בזוהר הקדוש, “אלו הם שלשה ירחים
שדין קשה שורה בעולם, ומי הם, הם תמוז אב טבת, שאין בהם גילוי השכינה,
מחמת הדינים שבעולם” (זוהר שמות). האור של חנוכה מכין אותנו לעבודת
הניגודים של החודש הזה, לזכור שדוקא בתוך החושך הכי גדול טמון האור הכי
גדול, דוקא בשיאם של ימות החורף מתחילה צמיחה נסתרת של המחזור הבא בטבע
כולו. בחודש זה מתגלים כוחות הרסניים ולכן חשוב לנקוט בו משנה זהירות ולעשות

מאמץ גדול להפך את כל הבא עלינו מדין לרחמים. 
( מתוך דברי הרב דוד אגמון). 

בימים קשים אלו אנו לעיתים מרגישים בתוך חושך גדול והסתר פנים. אני תפילה
שאור חנוכה ורוח המכבים וניצחונם יהוו לנו חיזוק ותקווה והדין יהפוך לרחמים. 

רפואה שלמה לכל הפצועים, תנחומים לכל המשפחות השכולות , השבת השבויים
והנעדרים הביתה בשלום וחזרת כל המפונים לביתם. 

שנזכה לימים שקטים ובטוחים , בדרך לגאולה שלמה בסיעתא דשמיא. 
שבת שלום, ניר שער מנהל המרכז.

תיקון בפרסום שהיה  בעלון שאנן תשרי
בהתייחס להנצחת אריה בן צבי ז"ל

הכיכר שנקבעה זאת הכיכר של צומת הרחובות סילבר ניסנבאום
נקבע עמוד ועליו שלט 

בהמשך יקבע שלט ברונזה בתוך הכיכר
בהתייחס לתקציב העירוני 

פרופ’ יוסי ויליאן

מנהל המרכז
ניר שער

תיקון טעות, בעלון הקודם יצא
מאמר של חבירנו רון פכטר
ובטעות נרשם אייל אורבך ,

מתנצלים
צוות המערכת



ות י לו נות מהפעי תמו


